
Referat af møde i Dialogforum vedrørende Daka SecAnim den 25 maj  

 

Deltagere: Jacob Christensen, Torben Petersen, Anker Boje, Henning Jeppesen.  

 

Fra Daka: Martin Schmidt, Rikke Klitgaard Friis, Keld Winther Rasmussen (ref.) 

 

Afbud: Ivan Bährentz  

  

1. Fabrikschef Martin Schmidt fortalte om det kontinuerlige arbejde med at minimere lugt og 

støjgener fra fabrikken. Der er kommet to lugtklager i år – begge i forbindelse med 

nødvendigt vedligeholdelsesarbejde på luftforbrændingsanlægget. Prøver at tage hensyn til 

vindretningen på disse bake-outs. I forhold til støj er der investeret i en lyddæmper til 

skorstenen som blev taget i brug i påsken. Kommentarerne fra gruppen var meget positive i 

forhold til lugtforholdene som ikke har været bedre ”i 50 år”. Der opleves stadig at være en 

dyb brummelyd fra luftforbrænderen som ikke er forsvundet helt med lyddæmperen. 

 

2. Martin oplyste, at SecAnim på grund af faldet i råvaretilførsel i 2023 p.t. lukker tidligere ned 

lørdag og starter senere mandag. 

  

3. For at afskærme fabrikken er der plantet 2-3 ha skov. Også godt for biodiversiteten i 

området. Overvejes åbnet for offentligheden når det er vokset til. 

 

4. Der arbejdes fortsat med et nyt rensningsanlæg. Ligger i udbud frem til efter sommerferien 

Alternativet – at lægge en ny rørledning til det kommunale rensningsanlæg har vist sig for 

dyrt samlet set. 

 

5. Det blev opfordret til at fortsætte den åbne kommunikationsstil overfor offentligheden. 

Henning roste samarbejdet med idrætsforeningen og den synlige skiltning på stadion. Der 

blev spurgt til om SecAnim overvejer igen at afholde åbent hus-arrangementer. Rikke 

svarede at Kommunikationsafdelingen arbejder på koble sig på Landbrug & Fødevarers årlige 

”Åbent Landbrug”-arrangement.  

 

6. Der arbejdes løbende for at løfte kvaliteten af råvarerne til SecAnim. Først og fremmest 

gennem en ny app som skal få landmændene til at anmelde døde dyr så hurtigt som muligt. 

Forbedrede afhentningspladser på bedrifterne er også et indsatsområde.  

 

7. Dakas bæredygtighedsrapport for 2022 er klar i næste uge. Er nu formelt en ESG-rapport 

som fremlægges sammen med årsrapporten.  

 

8. Keld redegjorde kort for situationen i Daka generelt i et år præget af lav råvaretilførsel og 

voldsomme udfordringer p.g.a. energipriserne.  

 

9. Afslutningsvis opfordrede Henning til at SecAnim stiller op i ”Lokaldysten” som løber af 

stablen den 30. august. En del af ”Bevæg dig for Livet”. Martin tager det op med 

kommunikationschef Søren Mohr.  

 

10. Næste møde afholdes om et års tid – eller når nogen finder behov   

 

https://www.daka.dk/baeredygtighed/

